
konec roku se kvapem blíží, zima pomalu přebírá 

vládu. Letošní rok byl na události opravdu bohatý. 

To se ostatně dočtete dále. A rozhodně nás ještě 

spousta akcí do konce roku čeká. Upřímně děkuji 

všem, kteří mají chuť pro nás všechny něco udělat. 

Připravit, zorganizovat a zajistit jakoukoli společen-

skou, kulturní nebo sportovní akci není opravdu 

jednoduché. Proto ještě jednou děkuji.

Musím se ale vrátit i k událostem, které radostné 

nebyly. Zářijová velká voda potrápila i nás. Naštěstí 

oproti jiným oblastem pouze v zanedbatelném 

měřítku. Oproti zimní velké vodě byl v září problém 

větší o to, že na toku Labe byl dosažen 3. stupeň 

povodňové aktivity. Hrozilo tak riziko zatopení 

domů v oblasti soutoku Malého Labe a Labe. Znovu 

musím poděkovat našim dobrovolným hasičům

za jejich nasazení. Díky včasnému varování 

meteorologů jsme měli čas připravit a naplnit 

dostatek pytlů s pískem. V pátek 13. září v 19 hodin 

byly zahájeny protipovodňové hlídky, které 

nepřetržitě monitorovaly tok Malého Labe v celém 

úseku obce a také tok Labe na soutoku a most

u bývalé papírny. A to až do neděle 15.9. do 20 hodin. 

Hasiči zajistili vytažení třech vzpříčených stromů

v korytě Malého Labe a zabránili tak vylití vody

z břehů. Velké poděkování na tomto místě patří 

Farmě Basařovi za velmi rychlé poskytnutí techniky 

a pomoc s vytažením klád. Situace se naštěstí 

uklidnila, obci nevznikly v souvislosti s velkou vodou 

žádné škody. Znovu jsem oslovil správce vodního 

toku Povodí Labe s.p. s žádostí o řešení situace

v celém úseku obce. Koryto je zarostlé stromy, tím 

dochází k výraznému ovlivnění odtokových poměrů. 

Břehy jsou na mnoha místech podemleté. Stejně tak 

řada stromů je podemletá a hrozí tak jejich pád. 

Doufám, že konec letošního roku prožijeme

v poklidu a pohodě. Přeji Vám všem a Vašim 

rodinám klidné prožití vánočních svátků v kruhu 

svých nejbližších, hodně zdraví a sil do roku 2025.

Jiří Novák, starosta
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pomalu přichází vánoční čas, který je pro některé

z nás tím nejočekávanějším obdobím z celého roku 

(minimálně tomu tak je u našich dětí). Je to čas klidu

a pohody, čas plný lásky a radosti a také splněných 

přání. Osobně mám tuto část roku moc ráda a díky 

mé rodině je to pro mě čas plný lásky a štětí. Ze srdce 

vám všem přeji, ať je i pro vás tento čas tím 

nejkrásnějším. 

V obci máme mnoho šikovných spoluobčanů

a aktivních organizací, kteří pro nás připravili v době 

adventu několik krásných akcí, na kterých věřím,

že se společně potkáme a nasajeme tu pravou 

vánoční atmosféru. 

Jak jsem vás informovala v předchozím čísle našeho 

zpravodaje, na začátku letošního roku jsme připra-

vili projekt na opravu mostu M-05 U Rybníka,

na který jsme úspěšně získali dotaci a i se nám 

dokonce podařilo celý projekt ještě tento rok 

úspěšně zrealizovat. Dále jsme úspěšně získali 

dotaci na opravu hřbitovní zdi (jedná se o další 

etapu), kterou budeme realizovat v příštím roce. 

Současně čekáme na vyhodnocení dotace na reali-

zaci dětského hřiště na pozemku p.č. 242. Máme 

také zažádáno o dotaci na zpracování restaurátor-

ského průzkumu vnějšího pláště a stavebně-

historického průzkumu kostela sv. Alžběty Uherské, 

požádali jsme o dotaci na projektovou dokumentaci 

ke stavbě MŠ a OÚ a v souvislosti s digitalizací 

veřejné správy žádáme o podporu na pořízení 

digitální úřední desky.

Všechny výše uvedené žádosti o dotace jsme si 

zpracovali svépomocí a naší obci tím ušetřili nemalé 

finanční prostředky. V tabulce níže je uveden 

přehled nákladů a úspor na administraci v rámci 

jednotlivých projektů ke dni vydání tohoto čísla 

zpravodaje. 

Výše uvedená práce není součástí agendy místosta-

rostky a ani starosty. Okolní obce mají na tyto služby 

externí dodavatele. Obecní prostředky nerozhazu-

jeme, naopak se je snažíme šetřit a velké množství 

agendy a úkonů si zajišťujeme svépomocí. 

Co se týká dalších projektů, jistě jste si všimli pohybu 

geologa na místní komunikaci v lokalitě u rybníka, 

kde byl zjištěn špatný stav skalního ořezu nad komu-

nikací a také svahu pod ní. Nyní čekáme na výsledky 

inženýrsko-geologického průzkumu. O projektu na 

stavbu MŠ a OÚ vás průběžně informujeme. Aktu-

álně máme znovu podanou žádost o dotaci na 

projektovou dokumentaci, máme zadané zpraco-
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vání projektové dokumentace a budeme podávat 

žádost o dotaci v rámci výzvy Modernizačního 

Fondu a také Královéhradeckého kraje. Spolupráce 

s Údržbou silnic Královehradeckého kraje na 

přípravě projektové dokumentace na rekonstrukci 

silnice III. třídy č. 32552 vedoucí přes naši obec 

pokračuje. 

Strategické plánování není sprosté slovo. V zákoně

o obcích je uvedeno, že: „Obec pečuje o všestranný 

rozvoj svého území a o potřeby svých občanů; při 

plnění svých úkolů chrání též veřejný zájem“. 

Přípravě projektů jak po jejich projektové, stavební, 

tak i finanční stránce jsem se věnovala už ve svém 

minulém příspěvku a my se opravdu snažíme o naši 

obec pečovat, jak nejlépe umíme v současné situaci 

a všechny naše kroky jsou ve veřejném zájmu

a vedou k rozvoji naší obce. Pro rozvoj každé obce je 

plánování velmi důležité. Bohužel, legislativa se čím 

dál více zpřísňuje a byrokracie s tím jde ruku v ruce. 

Nezbývá nám však nic jiné, než vytrvat a překonat

i všechny nepříjemné překážky.

Závěrem mockrát děkuji všem, kteří v obci poma-́

hají, pečují o ní a snaží se ji zvelebovat. Děkuji všem 

lidem, dobrovolníkům, spolkům, podnikatelům

a organizacím jak z naší obce, tak i z okolních obcí. 

Těší nás váš zájem o naši malebnou obec. Děkuji 

také panu starostovi za spolupráci a těm zastupi-

telům, kteří se zapojují do dění v obci a pomáhají 

nám. 

Milí spoluobčané, přeji vám krásné Vánoce a jen to 

dobré do nového roku, hlavně zdraví. 

Ing. Lucie Wesková, místostarostka

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí Rozpočtové 

opatření č. 3/2024 vydané z pravomoci starosty. 

Dále zastupitelé schválili poskytnutí finančního 

příspěvku ve výši 5 000,- Kč MŠ Prosečné na uspo-

řádání Dětského dne a poskytnutí neúčelového 

finančního daru ve výši 2 000,- Kč OO SONS Vrchlabí. 

Dalším schváleným bodem byl Závěrečný účet obce 

Prosečné za rok 2023 a zpráva o výsledku přezkou-

mání hospodaření obce za rok 2023. Zastupitelstvo 

obce Prosečné schválilo Účetní závěrku obce 

Prosečné k 31.12.2023 včetně výsledku hospodaření 

obce za rok 2023 a inventarizační zprávu o průběhu 

a výsledku inventarizace k 31.12.2023. Stejně tak 

schválilo Účetní závěrku PO MŠ Prosečné k 31. 12. 

2023 včetně výsledku hospodaření PO MŠ Prosečné 

za rok 2023 a inventarizační zprávu o průběhu

a výsledku inventarizace k 31. 12. 2023 a převedení 

výsledku hospodaření do rezervního fondu. 

Zastupitelstvo obce Prosečné vyjádřilo souhlas se 

zapojením obce Prosečné do Systému sdíleného 

financování sociálních služeb ORP Vrchlabí pro-

střednictvím každoročního poskytování finančního 

příspěvku do Fondu sdíleného financování soci-

álních služeb ORP Vrchlabí s účinností od 1. 1. 2025

a schválilo uzavření Smlouvy o poskytnutí finan-

čního příspěvku do systému sdíleného financování 

sociálních služeb ORP Vrchlabí s městem Vrchlabí, 

IČ: 002 78 475 se sídlem Zámek 1, 543 01 Vrchlabí. 

Dále zastupitelstvo schválilo Smlouvu o horizontální 

spolupráci při digitalizaci DTI. Dále zastupitelé 

schválili přijetí dotace z Královehradeckého kraje

z Programu obnovy venkova - 24POVU1 na opravu 

mostu M-05 U Rybníka v rámci projektu s názvem: 

"Oprava mostu M-05 U Rybníka v obci Prosečné"

ve výši 960 000 Kč. Zároveň s tím schválil Smlouvu

o poskytnutí dotace z fondu KHK č. 24POVU1-0069. 

Zastupitelstvo obce schválilo Výzvu k podání nabí-

dek a zadávací dokumentaci k veřejné zakázce malé-

ho rozsahu na stavební práce s názvem "Oprava 

mostu M-05 U Rybníka v obci Prosečné". Na závěr

ZO schválilo Rozpočtové opatření č. 4/2024.

Zastupitelstvo obce schválilo nabídku společnosti 

M-SILNICE a.s., se sídlem: Husova 1697, 530 03 

Pardubice, IČO: 42196868 na opravu mostu M-05

U Rybníka v obci Prosečné ve výši 2 379 999,37 Kč

bez DPH. V souvislosti s plánovanou opravou mostu 

zastupitelstvo schválilo nabídku společnosti INGE-

NIRING KRKONOŠE a.s., se sídlem: Horská 634, 541 

01 Trutnov, IČO: 27472493 na výkon technického 

dozoru investora při realizace opravy mostu M-05

U Rybníka v obci Prosečné ve výši 18 900,- Kč bez 

DPH / za měsíc. Dále zastupitelé schválili nabídku 

Hany Zmátlíkové, se sídlem: Antoníček 839, 543 71 

Hostinné, IČO: 07345020 na projekční a inženýrskou
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činnost k akci: "STAVEBNÍ ÚPRAVY - KABINY FOTBA-

LOVÉHO HŘIŠTĚ V PROSEČNÉM" ve výši 77 500 Kč 

včetně DPH. Další schválenou cenovou nabídkou 

byla nabídka společnosti ÚSTAV STAVEBNÍHO 

ZKUŠEBNICTVÍ s.r.o., se sídlem: J. Potůčka 115, 530 

09 Pardubice - Trnová, IČO: 25281364 na provedení 

opakovaného stavebně technického průzkumu 

nosné konstrukce mostu M-06 U Kostela v obci 

Prosečné ve výši 45 188 Kč bez DPH. Zastupitelstvo 

dále schválilo cenovou nabídku společnosti LTM 

Krkonoše s.r.o. se sídlem Svoboda nad Úpou 199, 

PSČ 542 24 ve výši 27 723,10 Kč včetně DPH na 

opravu cesty na Kozím rynku a cenovou nabídku

ve výši 61 708,09Kč včetně DPH na opravu cesty

ke hřbitovu. Následně zastupitelé schválili cenovou 

nabídku firmy Jsme tesaři ve výši 40 000,- Kč bez DPH 

na opravu schodiště ke společenské místnosti nad 

MŠ. ZO schválilo poskytnutí neúčelového finančního 

daru Klubu rodičů Prosečné z.s. ve výši 10 000,-Kč

na uspořádání dalšího ročníku Letního putování

za pohádkou. V dalším bodě jednání zastupitelé 

schválili ponechání přeplatku za plyn ve výši

19 631,02 Kč Mateřské škole Prosečné. Dále schválili 

zveřejnění záměru obce pronajmout nebytové 
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prostory v č.p. 24 (místnost o výměře 21 m ) a na 

závěr schválili Rozpočtové opatření č. 5/2024

V úvodu vzali zastupitelé na vědomí Rozpočtová 

opatření č. 6/2024, 7/2024 a 8/2024 vydané z pravo-

moci starosty. Následně zastupitelstvo schválilo 

vymezení pravomoci zastupitelstva obce Prosečné 

pro poskytování darů. Zastupitelstvo obce bude 

schvalovat poskytnutí darů i do výše 100 000,- Kč. 

Dále zastupitelé schválili Obecně závaznou vyhlášku 

o stanovení koeficientu pro výpočet daně z nemo-

vitých věcí. Dále zastupitelstvo obce schválilo pos-

kytnutí neúčelového finančního daru SDH Prosečné 

ve výši 29 592,- Kč (jedná se o částku za odvezený 

železný šrot). V dalším bodě jednání zastupitelé 

přijali usnesení, že se ZO ztotožňuje s obsahem 

dopisu města Špindlerův Mlýn a podporuje jeho 

odeslání na Ministerstvo pro místní rozvoj. Zastu-

pitelstvo vzalo na vědomí žádost skupiny občanů

o umístění zpomalovacích retardérů na místní 

komunikaci nad rybníkem. Žádosti v danou chvíli 

nevyhoví. Pověřilo starostu znovu danou proble-

matiku projednat se všemi obyvateli dané lokality. 

Dále zastupitelé projednali a následně neschválili 

žádost Spolku pro děti a rodinu o finanční příspěvek. 

Následovalo schválení Rozpočtového opatření

č. 9/2024. Na žádost MŠ schválili zastupitelé vyřa-

zení drobného hmotného majetku MŠ Prosečné, 

konkrétně plynový a elektrický sporák. Na závěr 

vzali zastupitelé na vědomí Zápis z dílčího přezkou-

mání hospodaření obce Prosečné za rok 2024.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí Rozpočtové opa-

tření č. 10/2024, vydané z pravomoci starosty. Dále 

zastupitelstvo schválilo dohodu o změně katastrální 

hranice mezi k. ú. Prosečné a k. ú. Arnultovice 

provedenou v rámci komplexní pozemkové úpravy

v k. ú. Prosečné a v části navazující k. ú. Arnultovice, 

dle předložené dokumentace zpracované společ-

ností SELLA&AGRETA s.r.o., se sídlem Masarykova 

620, Choceň z července 2024, mezi obcí Prosečné

a obcí Rudník. Dalším schváleným bodem byla 

cenová nabídka společnosti JIP Ing. Jiří Petera, 

Pouchovská 533/52a, 500 03 Hradec Králové na 

provedení inženýrskogeologického průzkumu skal-

ního svahu a svahu pod místní komunikací v lokalitě 

„U rybníka“ v celkové výši 122 000,- Kč bez DPH. 

Současně s tím schválili zastupitelé také cenovou 

nabídku společnosti Geodézie Náchod s.r.o., 

Hrašeho 15, 547 01 Náchod na zjištění geodetických 

prací – mapový podklad 3D skal na p. p. č. 353/1, 

352/2, 358/1, 358/3, 358/4, 210 a okolí v celkové výši 

59 500,- Kč bez DPH. Dále zastupitelé schválili Výzvu 

k podání nabídek a zadávací dokumentaci k veřejné 

zakázce malého rozsahu na služby s názvem: „PD – 

objekt občanské vybavenosti - MŠ a OÚ“. Zastupitel-

stvo schválilo podání žádosti o dotaci v rámci 

dotačního programu Královehradeckého kraje

č 25KPGU2 Obnova památkového fondu na prove-

dení odborných průzkumů kostela sv. Alžbety 

Uherské. Dále zastupitelé projednali a schválili 

žádost SDH Prosečné o prominutí nájemného za 

pronájem KD dne 28.10.2024 za účelem uspořádání 

Podzimního jarmarku. Následovalo schválení přijetí 

finančního sponzorského daru pro MŠ Prosečné

ve výši 15 390,- Kč.  Dále ZO schválilo podání žádosti
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o podporu MŠ Prosečné v rámci Operačního 

programu Jan Amos Komenský, výzva č. 02_24_034 

Šablony pro MŠ a ZŠ II. Dále zastupitelé neschválili 

umístění retardérů na místní komunikaci nad 

rybníkem z důvodu rizika poškození asfaltového 

povrchu. Zastupitelé schválili žádost o poskytnutí 

neúčelového finančního daru šipkovému klubu 

Továrna Prosečné ve výši 9 000,- Kč. Na závěr 

zastupitelstvo schválilo Rozpočtové opatření

č. 11/2024.

V úvodu vzalo zastupitelstvo na vědomí Rozpočtové 

opatření č. 12/2024, vydané z pravomoci starosty. 

Dále zastupitelé schválili Dodatek č. 2 ke Smlouvě

o zajištění služeb pro Českou poštu s.p. Dále zastu-

pitelstvo projednalo a schválilo žádosti MŠ Prosečné 

o posílení rozpočtu PO MŠ Prosečné na rok 2024

o částku 30 000,- Kč a o návratnou finanční výpomoc 

MŠ Prosečné k financování aktivit spojených s reali-

zací projektu šablony pro základní a mateřské školy, 

Výzva 02_24_034 Šablony pro ZŠ a MŠ II financované 

z OP Jan Ámos Komenský. Částka návratné finanční 

výpomoci činí 150 000,- Kč.  Dále zastupitelé schválili 

cenovou nabídku společnosti Galileo Corporation 

s.r.o. na pořízení elektronické úřední desky 43´´

na zeď. Jednorázová cena 117 000,- Kč, instalace

9 900,- Kč, měsíční služby podpora SW 790,- Kč, 

servisní správa 1 290,- Kč a roční servisní kontrola

3 500,- Kč (vše bez DPH). Současně se schválením 

pořízení elektronické úřední desky zastupitelé 

schválili Smlouvu o dílo a Servisní smlouvu se 

společností Galileo Corporation s.r.o. se sídlem 

Březencká 4808, 430 04 Chomutov na instalaci 

Galileo Smart Kiosku a poskytování servisních 

služeb k danému produktu. Zastupitelstvo dále 

schválilo Dodatek č. 16 ke smlouvě o svozu komu-

nálního odpadu. Následně zastupitelé schválili 

cenovou nabídku společnosti VMS projekt s.r.o. se 

sídlem Novorossijská 977/16, 100 00 Praha 10

na pořízení PD – objekt občanské vybavenosti – MŠ

a OÚ. Celková nabídková cena 1 600 000,- Kč bez 

DPH. Zastupitelstvo vzalo na vědomí Smlouvu

o úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady

z tabákových výrobků společnosti Nevajgluj.cz.

V letošním roce nebude smlouvu uzavírat. Dále 

zastupitelé projednali a schválili poskytnutí dotace 

Městské knihovně s regionálními funkcemi v Trut-

nově ve výši 2 500,- Kč na nákup knih do výměnných 

fondů. Zastupitelé schválili Plán inventur na rok 

2024. Dále schválili Rozpočtové opatření č. 13/2024. 

Následovala žádost MŠ Prosečné o přijetí sponzor-

ského peněžitého daru pro MŠ Prosečné ve výši

5 555,- Kč. Žádost byla schválena. Posledním bodem 

jednání bylo schválení Obecně závazné vyhlášky

o stanovení obecního systému odpadového hospo-

dářství nahrazující OZV 01/2021.

Jiří Novák

V neděli 21. dubna hostil kostel sv. Alžběty Uherské 

další ze série koncertů. Tentokrát vystoupilo známé 

hudební duo Filip a Nikita. Zaposlouchat jsme se 

mohli do tónů jak českých písní, tak zaznělo několik 

hitů zahraničních interpretů. Atmosféra byla fanta-

stická, hudebníkům se dokonce podařilo rozezpívat 

celé publikum. Škoda jen, že návštěvnost nebyla 

větší.
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Hudebníci vystoupili zdarma, pouze za dobrovolné 

vstupné. Děkujeme za podporu záchrany a obnovy 

našeho kostela. Poděkovat musím i dětem z naší 

mateřské školy za výzdobu interiéru kostela. Děti si 

připravily nádhernou výstavu výtvarných prací. 

Poděkování patří také našim dobrovolným hasičům. 

Ti jednak pomohli s přípravou celé akce a zároveň 

připravili občerstvení. Díky počasí, které připomí-

nalo návrat zimy, přišlo připravené svařené víno 

opravdu k chuti. Nesmím zapomenout poděkovat 

paní Ivaně B., která se pečlivě stará o květinový 

záhon a výzdobu před kostelem.

Už nyní pracujeme na přípravách dalšího kulturního 

vystoupení na podporu našeho kostela. Včas vás 

budeme informovat.

Jiří Novák

Večer z 30. dubna na 1. května se tradičně pálí 

čarodějnice. Nejinak tomu bylo i letos u nás na 

fotbalovém hřišti. Obavy ze zákazu pálení ohňů

z důvodu sucha a předpovídaného silného větru se 

naštěstí nenaplnily, a tak mohlo vše proběhnout 

podle představ.

Vše startovalo v 17:30. Pro děti byla připravena 

spousta her a soutěží o ceny. Na tomto místě je 

potřeba poděkovat sponzorům, bez jejichž přispění 

by se akce těžko uskutečnila. Poděkování si zaslouží 

všechny čarodějnice, které se o zábavu dětí po celou 

akci staraly. A velké díky hlavně všem, kteří dorazili, 

dětem i rodičům. Akce se zúčastnilo více jak 40 dětí!

Když se dosoutěžilo, přišlo na řadu slavnostní 

zapálení hranice s čarodějnicí. Pak už se začalo 

opékat. U táboráku nechyběl hudební doprovod. 

Hrálo se na kytary, zpívalo se. Děkujeme hudeb-

níkům a děkujeme dobrovolným hasičům, kteří 

zajistili požární dozor.

Počasí přálo a vše se vydařilo. Už nyní se můžeme 

těšit na další akce, které pro nás organizátoři 

připravují. 

Jiří Novák

hodin na fotbalovém hřišti v Prosečném.

Na akci dorazilo celkem 98 dětí, které si mohly 

zasoutěžit na různých stanovištích, na kterých je 

čekala kromě soutěží i živá zvířata: slepice, červíci, 

šneci, králík, morčata, včely, poníci, ale i hadi. 

Pozvání na akci přijaly i Záchranná stanice pro 

hendikepované živočichy KRNAP Vrchlabí a Útulek 

pro opuštěné a zatoulané psy Trutnov.

Program byl zpestřen malováním na obličej, skáka-

cím hradem a jízdou na ponících Poly a Lily.

V horkém dni se děti osvěžily u vodních hrátek 

místních dobrovolných hasičů.

Od 16 hodin představila Eva K. méně známý sport 

hobby horsing, který stále získává na popularitě a je 

vhodný pro všechny věkové kategorie. Poté zatan-

čily děti z místní mateřské školy taneční sestavu

s názvem Koťátka. Nesměla chybět ani dětská 

tombola, šťastlivci si odnášeli hezké výhry, napří-

klad vodní pistole, lega, stolní hry, puzzle a badmin-

ton set. Aby nebylo líto dospělákům, že si neza-

6



soutěžili, mohli se zúčastnit 1. ročníku soutěže

Hula hop. O občerstvení všech se jako vždy per-

fektně postaral Michal H.

Velké poděkování patří:                               

Klubu rodičů Prosečné, Farmě Basařovi, Skautům

7. oddílu Lánov – Medvědi, Kosmetickému studiu 

Petra Máslová, KRNAPu Vrchlabí, SDH Prosečné, 

zaměstnancům Mateřské školy Prosečné, moderá-

torce Kateřině Ž., včelařům Kristiánovi Š. a Kateřině 

P., Ivaně B., majitelům hadů Ivaně Ž., Zdenkovi B.

a Petře E.. Děkujeme také za zapůjčení zvířat 

rodinám Novákových a Šubrtových.

Naši partneři a sponzoři akce:           

Obec Prosečné, Klub rodičů Prosečné, Farma 

Basařovi, Kosmetické studio Petra Máslová, SDH 

Prosečné, Skauti 7. oddíl Lánov – Medvědi, České 

investice s.r.o., Nyka, Wintendr.cz

 Bc. Dana Šubrtová

V sobotu 27. července k nám opět zavítalo Putovní 

letní kino. Letos se promítala česká filmová komedie 

Prázdniny s broučkem.

Předpověď počasí nebyla optimistická, ale přípravy 

vrcholily a se soumrakem bylo vše nachystáno

a projekce začala. Všichni, kteří na promítání 

dorazili, se dobře bavili. Celé promítání bylo pro 

všechny příchozí opět zcela zdarma. Kiosek na hřišti 

byl v provozu, a tak nechyběla ani možnost 

občerstvení.

S koncem filmu dorazil i drobný déšť, ale vše se 

nakonec podařilo a projekce byla bez problémů 

dokončena. Obec plánuje zajištění letního kina

i na příští rok.

Jiří Novák

V neděli 18. srpna 2024 se uskutečnil již 16. ročník 

Letního putování za pohádkou. Ve spolupráci s Klu-

bem rodičů Prosečné a za podpory MAS Krkonoše 

jsme si připravili pro naše děti opět trasu plnou 

úkolů, za jejichž splnění čekala na děti krásná 

odměna. Na letošní akci dorazilo více jak 60 dětí.

Na startu si děti namalovaly obrázek, spočítaly 

několik matematických příkladů, vyluštily různé 

křížovky a vyrazily na cestu. Prošly kolem vodníka

a víly, navštívily krále a královnu, klauny, Sněhurku

a trpaslíka. Zastavily se u čarodějnic, pirátů. Úkol 

plnily i u Batmana a Catwomen, Cruelly a dalmatina 

a přes rytíře dorazily na fotbalové hřiště. Tam si své 

atrakce připravili střelci, fotbalisté, Klub rodičů 

Prosečné, Skauti Lánov, Záchranná stanice KRNAP. 

Nechybělo ani malování na obličej. Dobrovolní 

hasiči Prosečné si pro děti připravili vodní sklu-

zavku, která měla opravdu veliký úspěch.

Všem bychom chtěli ze srdce poděkovat. Pohád-

kovým bytostem, že do toho s námi šli.  Sponzorům 

za podporu. A v neposlední řadě dětem a rodičům

za to, že dorazili a pohádku si prošli. To je pro nás

ta největší odměna.

Tak zase za rok!

Monika Nováková a Veronika Bartůňková

Dne 28.9.2024 se na fotbalovém hřišti v Prosečném 

konal již druhý ročník dýňování, které opět pořádal 

Klub rodičů Prosečné společně s Mateřskou školou 

Prosečné a Zahradnictvím Stodola. Nejdříve se 

zdálo, že nám počasí nepřeje, nakonec se však 

vyjasnilo a mohli jsme, tak strávit příjemné pod-

zimní odpoledne. 

Návštěvnost akce byla velmi vysoká, soutěží se 

zúčastnilo přes 115 dětí. Dýňování navštívili neje-

nom místní občané obce Prosečné, ale i obyvatelé
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sousedních obcí a mnoho návštěvníků bylo také

z města Vrchlabí a Trutnova. 

Stejně jako v loňském roce bylo pro návštěvníky 

připraveno mnoho aktivit, mezi kterými si každý 

přišel na své. Hlavní aktivitou bylo samozřejmě 

dlabání dýní, kterou si návštěvník po vydlabání 

odnesl domů. V průběhu akce jsme mohli vidět, jak 

návštěvníci s nasazením dlabají a na závěr jsme se 

kochali překrásně vyřezanými dýněmi různých 

velikostí a tvarů. Dalšími doprovodnými aktivitami 

bylo malování sádrových odlitků ve tvaru dýně, 

strašidel a halloweenu, malování dýní z fimo hmoty 

a vystřihování a lepení dy ́ní, všechny tyto výrobky si 

mohly děti odnést s sebou domů. Dále bylo připra-

veno soutěžení o sladkosti s motivy halloweenu, 

strašidelná stezka temnou jeskyní a překážková 

dráha, která byla zakončená menší výzvou „Štěstí 

přeje odvážnému“ v podobě lovení drobných 

odměn ukrytých v čarovném slizu. Nechybělo ani 

malování na obličej, ochutnávka dyň́ovy ́ch dobrot

a strašidelný fotokoutek s rekvizitami. O dýňové 

občerstvení se již tradičně postarala naše školka

a dle spokojených výrazů návštěvníků a prázdných 

táců se jim pochoutky vydařily. Návštěvníci se mohli

i tento rok zapojit do fotosoutěže. 

I v letošním roce měla akce několik podporovatelů, 

za které jsem velice vděční. Chtěli bychom vyzdvi-

hnout, že akce byla podpořena z dotačního 

programu ze strany Nadačního fondu Škoda Auto. 

Dalšími sponzory akce byli: Nyka carwash s.r.o., 

Witendr s.r.o., Adél photo, Techtex s.r.o., TJ SOKOL 

Prosečné, Farma Basařovi s.r.o., Truhlářství Srnský, 

Radim Kovář, SDH Prosečné, SDH Čermná, České 

investice s.r.o., samoobslužná automyčka EHRLE 

Vrchlabí. Všem sponzorům srdečně děkujeme

a vážíme si jejich podpory. Totéž platí i pro všechny 

dobrovolníky, kteří se zapojili a přiložili ruku k dílu. 

Velké díky patří i panu M. Hekovi, který zajistil 

občerstvení pro návštěvníky.

Atmosféra celé akce byla kouzelná, bylo milé 

sledovat, jak spolu lidé všech věkových kategorií 

komunikují, smějí se a spolupracují. Jsme rádi,

že tato akce oslovila tak ohromné množství 

návštěvníků.

Závěrem chceme ještě jednou poděkovat všem 

pomocníkům, sponzorům a návštěvníkům, kterým 

zároveň děkujeme za jejich kladné ohlasy na akci, 

které nám dodávají chuť a sílu v projektu dále 

pokračovat. Moc děkujeme, že jste podpořili kulturu 

v naší obci a ocenili snahu všech zapojených orga-

nizací a lidí, kteří se na akci podíleli. Velice rádi jsme 

tuto akci znovu realizovali a už teď se těšíme na 

nadcházející ročník, na rok 2025 pro vás máme již 

nyní naplánovány další novinky. 

Kateřina Basařová a Kristýna Wesková za organi-

zátory – Klub rodičů Prosečné, MŠ Prosečné

a Zahradnictví Stodola.

Po několikaleté odmlce a na naléhání nejen dětí, ale 

i rodičů se v sobotu 5. října uskutečnilo oblíbené 

Školní strašení. Zahájení bylo v 19:19 hod.
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Na startu v areálu mateřské školy obdržely děti 

pavoučka pro štěstí a mohly vyrazit přes překáž-

kovou dráhu na Kozí Rynek. Jedna ze zastávek byla

i v kostele. Pokračovalo se směrem na střelnici

a přes Zámeček do cíle na fotbalové hřiště. Zde 

každý účastník obdržel certifikát o absolvování.

Na strašidelné stezce čekalo na děti plno strašidel, 

ale také malé odměny. Akce se zúčastnilo úctyhod-

ných 103 dětí. Některé děti ani nedošly do cíle,

jak se strašidel bály.

Chtěla bych poděkovat MŠ Prosečné a všem 

strašidlům za přípravu a strašení, Michalovi H.

za zajištění občerstvení a hlavně dětem za odvahu. 

Pro velký úspěch za rok přitvrdíme☺ �

Monika Nováková

Dobrý den vážení spoluobčané, rád bych vám 

připomněl kulturní akci, kterou pro vás připravili 

dobrovolní hasiči Prosečné, a to na státní svátek

v pondělí 28. 10. 2024. Jednalo se o Podzimní jarmá-

rek v kulturním domě v Prosečném.

Bylo pro vás připraveno osm stánků s drobnými 

upomínkovými předměty, ozdobné vánoční deko-

race, knihy, plno čerstvého, voňavého pečiva

k zakousnutí a drobné občerstvení.

Krásnou a pohodovou atmosféru doplnila country 

kapela Josefa Kracíka a Evžena Klokočky od nás

z Prosečného.

Výtěžek z prodeje jsme předali na obecní úřad do 

kasičky na opravu našeho kostela sv. Alžběty 

Uherské. Věřím, že se vám naše akce líbila a odnesli 

jste si krásné předvánoční dárky a zážitky.

Za SDH Prosečné děkuji všem, co se zúčastnili a přeji 

mnoho zdraví do nového roku 2025.

Jiří Grůz

Ani v letošním roce nechybělo divadelní představení 

na sále kulturního domu. Stejně jako v loňském roce 

nás navštívili divadelníci ze Svobody nad Úpou – 

Divadlo SNŮ. Připravili si pro nás autorskou pohád-

kovou veselohru s názvem Trautenberkova pou-

dačka. Jak už sám název napovídá, jednalo se o hru

z prostředí našich Krkonoš inspirovanou Krkonoš-

skými pohádkami. Nechyběl Krakonoš, Trautenberk 

ani Anče, Kuba a hajnej. Samozřejmě vše bylo

trochu jinak, než jsme zvyklí z televize. Je potřeba 

dodat, že s divadlem spolupracuje i jeden náš místní 

občan, který je autorem hudby a textů písní, které 

provázejí celou hru.

Pokud půjde vše podle plánu, v příštím roce by nám 

měli herci Divadla SNŮ předvést další premiérové 

divadelní představení. Proto neváhejte a na další 

představení doražte.

Jiří Novák

Zahradnictví Stodola uspořádala společně s Klubem 

rodičů Prosečné Ježíškovu cestu s adventním 

tvořením. Připravili jsme si pro vás bohatý program 

zaměřený na adventní čas. Akce se konala

1. adventní neděli 1. 12. 2024 v čase 9:30 – 12:00 

hodin, 13:00 – 15:30 hodin v rodinném Zahradnictví 

Stodola v obci Prosečné. 
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Těšit jste se mohli na adventní tvoření a Ježíškovu 

cestu, která byla zaměřena na plnění dílčích úkolů, 

které se soustřeďovaly na adventní téma a na 

oživení tradic. Účastník jakékoli věkové kategorie si 

mohl vyrobit svůj výrobek.

Velmi děkujeme za podporu partnerům této akce, 

mezi které patří MAS Krkonoše, Královéhradecký 

kraj, České investice s.r.o., NYKA Carwash s.r.o.

a Witendr s.r.o.

Přejeme Všem krásné a klidné Vánoce a do roku 

2025 hlavně hodně zdraví. 

Za fajn kolektiv Klubu rodičů Prosečné

Kristýna Wesková

Letošní advent jsme v obci odstartovali v neděli

1. prosince „slavnostním“ rozsvícením vánočního 

stromečku u hasičské zbrojnice. Následoval pak 

koncert v kostele sv. Alžběty Uherské.

Vánoční koncert je už nedílnou součástí adventního 

času u nás v obci. Letos opět vystoupilo hudební 

kvarteto Guinness Company. Zaposlouchat jsme se 

mohli do tónů nejen irských a skotských písní, ale

i písní vánočních. Akce byla doplněna výstavou 

výtvarných prací dětí z naší mateřské školy na téma“ 

Zima očima dětí – malování bez štětců“. Děkujeme 

dětem za krásnou výzdobu.

Po celou dobu konání akce bylo připraveno 

občerstvení. A to jak teplé nápoje, tak vynikající 

koláčky, pusinky a nesměla chybět ani vánočka. 

Děkuji našim dobrovolným hasičům za zajištění 

stánku a obsluhy. Poděkovat musím i všem dámám, 

které nám předvedly své cukrářské dovednosti

a těším se na setkání při dalším koncertě.

                                    Jiří Novák

Sokol Prosečné se na začátku 

sezóny 2024/2025 spojil s Tatra-

nem Hostinné. TJ Tatran Hostin-

né A - hraje 8. ligu Autodoprava 

STAVO KULT Okresní přebor 

mužů. Prosečné/Hostinné B - 

hraje 9. ligu JAKO Okresní soutěž 

III. třídy mužů.

Pro většinu fotbalových klubů začíná být problém 

sehnat dostatek hráčů. Některé kluby již zcela 

zanikly anebo se odhlašuji i během sezóny. Nedo-

statek hráčů řešil jak náš klub, tak i Hostinné.

Z těchto důvodů došlo ke sloučení uvedených klubů. 

Hráči mohou nastupovat za „A“ i za „B“ dle stanove-

ných pravidel. Během podzimní části, jak mohl 

skalní fanoušek zjistit, již k vzájemné výpomoci 

docházelo. Bohužel jak Prosečné, tak Hostinné 

dlouhodobě trápí vleklá zranění u nemalé části 

mužstva, a tak v podzimní části byl odehrán zápas

i jen s deseti hráči, neboť nebyl nikdo na střídání. 

Pevně věříme, že v jarní části dojde k podstatnému 

zlepšení a lavičky náhradníků již zaplníme.

Rádi přivítáme mezi sebe i „starší“ zkušené fotba-

listy, kteří si chtějí zahrát, ale mají obavu, že celý 

zápas již „nedají“. Ve III. třídě se střídá hokejovým 

způsobem.

Děkujeme všem fanouškům za podporu z tribun. 

Zdeněk Špička

Projekt zahrnoval opravu mostu M-05 U Rybníka

v obci Prosečné, ktery ́ se nachází v intravilánu obce 

Prosečné a převádí místní komunikaci přes řeku 

Malé Labe. V rámci realizace stavební údržby mostu 

bylo provedeno očištění, otryskání, otlučení stávají-

cích ŽB a ocelových konstrukcí, byla provedena 

sanace ŽB konstrukcí včetně aplikace ochrannyć h 

nátěrů, injektáží trhlin pro statické zajištění kon-

strukcí, dobetonování ŽB konstrukcí, nová PKO

ocelovy ́ch konstrukcí, výměna nevyhovujícího 

zábradlí za zábradlí, které splňuje platné právní 

předpisy a normy, úprava odvodnění, napojení 

římsy na předpolí a další přípomocné práce 

související s provedením udržovacích prací. Dále 

byly provedeny KZP zkoušky.
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Čerpáno z rukopisu o historii obce Prosečné, v němž

učitel, historik, badatel a dlouholetý občan naší obce 

Mgr. František Jirásko (*1933 – †2020) mapuje staletí 

vývoje osídlení údolí na Horním Labi. Kniha, která je 

prvním uceleným dílem o historii a dějinách naší obce 

byla vydána v listopadu 2014 za přispění obce Prosečné 

s názvem „Prosečné v dějinách na Horním Labi” .

(Pokračování - díl 4.)

O tom, že vnitřní kolonizační vlna v třicátých a čtyři-

cátých letech 13. století zasáhla i oblast horního 

Labe, máme dokonce  i  první, byť skromné písemné 

doklady. Jde o listinu paní Domaslavy z Miletína, 

která věnuje Řádu německých rytířů „Olešnický 

újezd“.

Toto velkorysé obdarování „provincie Olešnice“

s dalšími statky v témže roce 1421 potvrzuje Řádu 

sám král Václav 1. za přítomnosti manželky a dalších  

velmožů. Pokud jde o obdarované, jedná se o kři-

žáky, rytířské řádové bratrstvo, později známé svou 

tvrdou expanzivní politikou v severní Evropě na 

pobřeží Baltu a proti polsko-litevskému státu. Zde

se úplně vzdálila původnímu humánně charita-

tivnímu poslání ochraně a pomoci poutníkům na 

cestě k Božímu hrobu.

V jejich těsném sousedství vstupují do naší krajiny 

také opatovičtí benediktini. Na základě darovací 

listiny královny Kunhuty, manželky krále Přemysla 

Otakara II., se dozvídáme o existenci nedaleko 

soutoku Labe a Malého Labe klášterce neboli 

poustky, latinsky „Cella Sanctae Mariae in Albea seu 

Vorchlab“ (Poustka sv. Marie na Labi čili Vrchlab). 

Listina je sice vročována spolu s další zmínkou

o sporu klášterce s městem Hostinným přibližně

do roku 1270, tedy do období druhé vlny koloni-

zační, kdy se už uplatňuje živel cizí, tj. německý. 

Nicméně z dalších dokladů o existenci klášterce,

Stavební údržbou mostu došlo ke zlepšení stavbě-
technického stavu mostního objektu a prodloužení 
jeho životnosti. Z mimořádné mostní prohlídky ze 

dne 30.9.2024 vyplývá, že provedená oprava mostu 

výrazně zlepšila stav mostu. Zlepšení stavu mostu

je uvedeno v tabulce č. 1 níže.

Z údajů uvedených v tabulce č. 1 je patrné, že spodní 

stavba a nosná stavba je nyní v dobrém stavu

a mostní vybavení dokonce ve velmi dobrém. 

Realizace opravy mostu byla pro obec bezesporu 

přínosem.   

K realizaci opravy mostu mohlo dojít díky dotaci

z Královehradeckého kraje z Programu obnovy 

venkova. Srdečně děkujeme zastupitelům Králove-

hradeckého kraje za podporu. Jsme rádi, že náš kraj 

si uvědomuje, jak důležité je podporovat své obce.

Název projektu:

Oprava mostu M-05 U Rybníka v obci Prosečné

Poskytovatel dotace: Královehradecký kraj

Výše získané dotace: 960 000 Kč

Zhotovitel stavby: M-SILNICE a.s.

Smluvní cena (včetně DPH): 2 879 799,24 Kč 

Skutečně uhrazená cena za rok 2024 (včetně DPH):

2 879 799,24 Kč 

Technický dozor: INGENIRING KRKONOŠE a.s.

Rok realizace: 2024

Ing. Lucie Wesková, místostarostka

Zdroj: vlastní zpracování dle mostních prohlídek

Tabulka č. 1 – Stavebně-technický stav:
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s jménem obce nesetkáváme. Jen jednou uvádí

v majetku proboštství Prosečné německá vlastivěda 

Vrchlabska. Pokud nejde vyloženě o omyl, mohlo to 

být jen po nějaký čas před založením města 

Hostinné, to je asi před rokem 1270.

Musíme se tedy spokojit při úvaze o době vzniku 

obce se starobylou slovanskou podobou jména od 

„prosekati“ zařazující ho mezi tzv. jména mytební. 

Případně vzít v úvahu druhý velmi nejistý a velice 

diskutabilní údaj o založení dvora Parnaides roku 

1209.

Vysvětlivky k poznámkám v textu:        

13)  Hejna Ant., cit. d.  pozn. 8) str. 21 - 22.

14)  Volf  Vl., Vrchlabské proboštství v dějinách kraje 

 na nejhořejším Labi, in Krkonoše a Podkrkonoší 5,

 Hradec králové 1970.

15)  Kudrna D., Krzeszów, Piechowice 1995.

16)  Vlček p. a kol., Encyklopedie českých klášterů,

 Praha 1998,  str. 302.

(Pokračování příště)

po němž zůstala jediná památka ve jméně Klášter-

ské Lhoty, můžeme vyvozovat, že mnišské řády 

nepřišly do krajiny zcela pusté, ale jistě alespoň 

zčásti osídlené obyvatelstvem, schopným odvádět 

dávky nové duchovní vrchnosti. Dalším dokladem

o možné starobylosti zdejšího osídlení jsou česká 

jména osad, která tvořila „zboží“ klášterce Vrchlab. 

Vedle blízké Lhoty (Klášterské) k němu patřily 
13)Ždírnice, Slemeno a Kunčice 

Proto je možné přijmout jako fakt  názor Vladimíra 

Wolfa, že počátky kolonizačního úsilí benediktinů

z Opatovic nebo jejich předchůdců (královnin 

služebník Přibík) je třeba položit do doby před 

rokem 1250, čili před příchodem hlavní vlny 
14)

slezských kolonistů. 

Snahy o hospodářské zakotvení benediktinů na 

horním Labi ve třicátých a čtyřicátých letech 13. 

století můžeme potom zařadit do širších dějinných 

souvislostí. Předně roku 1213 dává Přemysl Otakar I. 

břevnovským benediktinům Polický újezd, který se 

později rozrostl na rozsáhlé dominium kláštera 

Broumov. Dále roku 1242 zve vévodkyně Anna, 

manželka slezského knížete Jindřicha Pobožného 

též opatovické benediktiny, kteří v údolí řeky Zadrná 

(Zadzierna) poblíž dnešní Kamenné Hory zakládají 

klášter Křesobor (Krzeszów, něm.Grüssau). Po roce 
15)1292 tu ovšem přebírá iniciativu řád cisterciáků.

Proboštství opatovických benediktinů s kostelíkem 

Panny Marie v prostoru po proudu Labe 1.5 km od 

dnešní Klášterské Lhoty nebylo objektem zvlášť 

rozsáhlým. Sluší mu zcela jméno Poustka (lat. Cella). 

Dle pokynu pražského arcibiskupa Arnošta z Par-

dubic roku 1348 zde měl probošt Lev vydržovat pět 

mnichů a dva služebné bratry, konvrše. Potvrzením 

toho je zpráva o nalezených zbytcích lokality

v terénu, které byly objeveny při stavbě železnice 
16)

roku 1869.

Je nám líto, že v souvislosti s rozborem dokladů

o počátcích benediktinského klášterce Vrchlab

u Lhoty v těsném sousedství Prosečného se






